
P R O T O K Ó Ł NR XXIII/2013 
z sesji Rady Miejskiej w Węgorzynie 

odbytej 31 stycznia 2013 roku, w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego 
w Węgorzynie 

Sesja Rady Miejskiej w Węgorzynie w dniu 31 stycznia 2013 roku rozpoczęła się o godz. 
14 : 00 , a zakończyła o godz. 17:10. 

W sesji udział wzięło 13 radnych, na stan 15- stu - zgodnie z listą obecności stanowiącą załącznik 
nr 1 do niniejszego protokołu. 

Oprócz radnych w sesji uczestniczyli: Pani Burmistrz, Pani Sekretarz, Pani Skarbnik, Pan mecenas 
Tomasz Werenicz, oraz zaproszeni goście - zgodnie z listą obecności stanowiącą załącznik nr 2 do 
niniejszego protokołu a także sołtysi z terenu Gminy Węgorzyno - zgodnie z listą obecności 
stanowiącą załącznik nr 3 do protokołu oraz mieszkańcy Gminy Węgorzyno. 

I. Sprawy regulaminowe: 

a) otwarcie obrad, powitanie gości i stwierdzenie ąuorum: 

Sesję otworzył i jej obradom przewodniczył p. Jan Mazuro — Przewodniczący Rady. 

Stwierdził, że w sesji udział bierze 13- stu radnych, na stan 15- stu. W związku z tym podejmowane 

decyzje i uchwały będą prawomocne. 

b) przedstawienie porządku sesji: 

Przewodniczący Rady poinformował, że porządek obrad radni i zaproszeni goście otrzymali na 

piśmie wraz z zawiadomieniem o sesji — stanowi on załącznik nr 4 do protokołu. 

Wnioski do porządku obrad: 

Pan Radny Sadurek — aby uchwała w sprawie przyznania dotacji Parafii Rzymskokatolickiej p.w. 
M B Królowej Polski w Runowie Pomorskim - druk nr 8 była podjęta w pierwszej kolejności 

Pani Burmistrz - poprosiła o wprowadzenie do porządku obrad dodatkowego projektu uchwały w 
sprawie zmiany budżetu Gminy Węgorzyno na rok 2013 

Przewodniczący Rady Miejskiej — zaproponował, aby uchwała na druku nr 8 została przesunięta do 
punktu II zaraz po interpelacjach, wniosków i zapytaniach radnych, zaś dodatkowy projekt uchwały 
w sprawie zmiany budżetu Gminy Węgorzyno na rok 2013 znajdował się w pkt. IV Podjęcie 
uchwał w sprawie jako druk nr 14. 

Po tych wnioskach Przewodniczący Rady Miejskiej przystąpił do przegłosowania wniosku w 
sprawie przeniesienia projektu uchwały na druku nr 6 

W wyniku głosowania jawnego na ogólną liczbę obecnych na sali obrad 13 radnych głosowało: 
Z a - 1 3 
Przeciw - 0 
Wstrzymało się -0 
Przewodniczący Rady Miejskiej - wniosek został przyjęty 
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W sprawie wprowadzenia dodatkowego druku nr 14 w pkt.4 
W wyniku głosowania jawnego na ogólną liczbę obecnych na sali obrad 13 radnych głosowało: 
Z a - 1 5 
Przeciw - 0 
Wstrzymało się - 0 

Przewodniczący Rady Miejskiej - wniosek został przyjęty 

Cały porządek obrad 

W wyniku głosowania jawnego na ogólną liczbę obecnych na sali obrad 13 radnych głosowało: 
Za -13 
Przeciw - 0 
Wstrzymało się - 0 

Przewodniczący Rady Miejskiej - porządek został przyjęty 

c) przyjęcie protokołu z posiedzenia XXII sesji Rady Miejskiej w Węgorzynie z 20 grudnia 

2012 roku: 

Przewodniczący Rady Miejskiej - poinformował, że na dzisiejszej sesji przyjęciu podlega protokół 

z sesji Rady Miejskiej w Węgorzynie odbytej w dniu 20 grudnia 2012 roku. 

Protokół został sporządzony i był wyłożony do wglądu w Biurze Rady Miejskiej oraz zamieszczony 
na Biuletynie Informacji Publicznej Urzędu Miejskiego w Węgorzynie. 

Pytań i uwag do protokołu nie wniesiono. 

W wyniku głosowania jawnego na ogólną liczbę obecnych na sali obrad 13 radnych, 
głosowało: 
Z a - 1 2 
Przeciw — 0 
Wstrzymało się -1 
Przewodniczący Rady Miejskiej — protokół został przyjęty 

II. Interpelacje, wnioski i zapytania radnych 
Pani Radna Górniak - interpelacja w sprawie przeprowadzenia ponownej oceny stanu 
technicznego budynku Ochotniczej Straży Pożarnej w Sielsku i podjęcia stosownych działań 
(interpelacja w załączeniu) 

Przewodniczący Rady Miejskiej — poinformował o kolejnym piśmie Pana Tadeusza Safaryn, w 
którym zwraca się o ponowne podjecie działań zgodnych z prawem zmierzających do 
jednoznacznego określenia granic, (Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał całą treść pisma), 
myślę że Pani Burmistrz w tym punkcie będzie udzielała interpelacji, bo na tym etapie tylko 
odczytałem to pismo 

Pani Radna Pietrusz — zapytała w temacie inwestycji, 
- poinformowała, że będzie je pilotowała i jakie są postępy w inwestycji jeśli chodzi o światłowody, 
bardzo pilnie i szybko w kierunku Gościsławia kopali przed Gościsławiem, nie wiem czy to 
światłowody czy nie bo nie pytałam czy wszystkie zezwolenia na budowę są i jak ta inwestycja 
idzie bez żadnych przeszkód? 
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-jeżel i chodzi o inwestycję aglomeracja I rozumiem że nie jest zakończona, nieodebrana są kłopoty 
przynajmniej tak wynikało z rozmowy na komisjach, 
- trzecie pytanie mam Panie Przewodniczący z uwagi na to, że w grudniu była uchwała pseudo 
rolnika Elwarta czy jak ona tam się nazywa i miała ta sprawa iść do S K O czy przyszła odpowiedź? 

Pani Wierzchowska Sołtys Kraśnika -
1. j a chciałam zgłosić tam u nas lampa w Kraśniku coś często wyłącza się i miga, żeby je 

naprawić przy posesji 2 i 7 - dwie lampy 

Przewodniczący Rady Miejskiej - Pani Burmistrz to notuje to do realizacji 

Pan Korcz Sołtys Mielna - j a mam pytanie odnośnie tej drogi gminnej w Mielnie kiedyś część 
radnych była widzieli teraz proszę jechać zobaczyć jest coś strasznego też ludzie podatki płacą czy 
coś wiadomo, Pani Burmistrz Pani wie, o którą dróżkę chodzi? 

Pani Burmistrz - między kościołem a od strony Zwierzynka 

Pan Korcz Sołtys Miełna - i z tą lampą czy coś się rozwiązało, bo tam babcia taka mieszka i też 
ciemno jest 

Przewodniczący Rady Miejskiej - zamknął punkt wnioski, interpelacje i zapytania radnych 

III. Informacje: 

a) Informacja o stanie dróg powiatowych (ustna- złożona przez Dyrektora Zarządu Dróg 
Powiatowych) 

Dyrektor Zarządu Dróg- Poinformował, że tamten rok był rokiem spokojniejszym niż 
poprzedni, jeśli chodzi o inwestycje budowlane, rok 2011 był rokiem, gdzie uzyskaliśmy 
dużo dotacji na remont drogi Siedlice - Węgorzyno, oraz na remont mostu w Runowie 
Pomorskim i te inwestycje zostały zakończone i rozliczone. M a m y problem z mostem w 
Runowie Pomorskim, podczas kontroli stwierdzono, że użyl iśmy zamiast słowa przebudowa 
takich schodków słowo przełożenie. 
W związku z tym instruktor budowlany chce nam za tą przebudowę pieniążki zabrać, nie 
była to duża kwota 10 000 zł, ale dla ciekawości to mówię z tego względu jakie są w Polsce 
wbrew pozorom utrudnienia nawet takich drobnych spraw. Jeżeli chodzi o rok poprzedni, to 
tylko k i lka rzeczy powiem, udało nam się troszkę poboczy porobić, to co obiecywałem jak 
nie ma pieniędzy na inwestycję to staram się robić rzeczy, na które nie trzeba zbyt dużo 
pieniędzy oprócz paliwa i ludzi. Pobocze żeśmy robili do miejscowości Kąkolewice od 
drogi powiatowej, i część pobocza żeśmy utwardzili, w tym roku chcemy to poprawić, 
położyć tą warstwę dodatkową. Również robiliśmy pobocza w miejscowości Sielsko, a 
także do miejscowości Podlipce, w tym roku planujemy robić pobocze do miejscowości 
Dłusko i spróbować zacząć robić pobocza na drodze Mieszewo - Cieszyno. W tym roku 
również były wykonywane nasadzenia drzew- 240 sztuk i w roku 2013 planujemy 
nasadzenie 440 drzew po wycince aż 445 drzew. Jeżeli chodzi o plany na rok 2013 chcemy 
zrobić pobocze w miejscowości Dłusko oraz chodnik w miejscowości Mielno, również 
staramy się zrobić rzeczy takie, które też nie wymaga ją wielkich nakładów pracy a są 
uciążliwe ,czyli podkrzesania drzew na drogach, drogi są wtedy bezpieczniejsze nie ma tylu 
wypadków i kol iz j i . Podkrzesaliśmy drzewa na drogach Przytoń-Brzeźniak oraz Mielno-
Runowo Pomorskie-Połchowo, staraliśmy się utrzymywać drogi przejezdne. Oczywiście 
jeśli chodzi o zimę, to powiem, że w tym roku staramy się oszczędzać, bo te drogi nie są w 
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takim stanie jak w latach poprzednich, ale proszę o wyrozumiałość, dlatego że to nie są 
tylko pieniądze nasze, ale wspólne, my nie mamy innego funduszu. Państwo płacicie 
podatki, te podatki wraca ją do Samorządu, samorząd je rozdziela. 

Pan Radny Sadurek — Panie Dyrektorze to są odpowiedzi również i wasze dotyczące jednej 
drobnej sprawy, ustawienia znaku S T O P i wszyscy wszędzie m i tu piszą wymaga uzgodnienia i 
zmiany organizacji ruchu, na pewno zmiana organizacji ruchu to jest bez wątpienia, ale to już 
dawno powinno być zrobione. 

Dyrektor Zarządu Dróg- znak S T O P może być ustawiony tylko przy wyjeździe z ulicy 
Południowej do ulicy Drawskiej, formalnie ruch odbywa się inaczej i teraz sytuacja jest taka 
prawna, że np. jeśli jest skrzyżowanie dróg powiatowych o wojewódzkich to zmianę organizacji 
powinna zrobić droga wojewódzka 

Pani Burmistrz : tam kra jówka jest 

Dyrektor Zarządu Dróg: to jeszcze tym bardziej krajowa, bo ona jest gospodarzem i teraz tak 
i Pan takie odpowiedzi dostaje i oni też Piszą do Pana jak wykonały organizację ruchu, j a nie będę 
poganiał Zarządu Dróg Krajowych, j a na to wyraziłem zgodę, pani Burmistrz wyraziła zgodę my 
wszystkie papiery i m daliśmy, ale j a ich poganiał nie będę , bo j a nie mam takich uprawnień. 

Pan Radny Sadurek: to znaczy, ja mam do nich napisać ? 

Dyrektor Zarządu Dróg : proponuję tak zrobić 

Pan Radny Sadurek; druga sprawa, ulica Podgórna, to jest wasza ulica proszę spróbować 
przejechać się z prędkością wyznaczoną 40 km/h normalnym pasem 

Pani Burmistrz : praktycznie cała część Podgórnej należy do Zarządu Dróg Wojewódzkich 

Pan Radny Sadurek : j a osobiście u w a ż a m ,że do rozważań każdej drogi na terenie Gminy jest 
Burmistrz 

Dyrektor Zarządu Dróg: my drogowcy mówimy, że chcemy zmienić ustawę w Sejmie, aby w 
miastach gospodarzem wszystkich ulic był Burmistrz albo Prezydent ale drogi pozamiejskie to jest 
ogromna obrona G m i n , ponieważ to są ogromne koszty, j a się nie dziwię Gminom, że one nie chcą 
być właścicielami, remont kilometra drogi kosztuje teraz prawie 1000000 złotych, także nas ani 
Pani Burmistrz ani mnie nigdy nie będzie stać na takie pieniądze 

Pani Burmistrz: j a chciałam powiedzieć, że miel iśmy spotkanie z Zarządem Dróg Wojewódzkich 
odnośnie wyglądu, jakości i stanu technicznego ulicy Podgórne j , pewne zobowiązania zostały 
zadeklarowane przez Zarząd Dróg Wojewódzkich, myślę, że chodnik będzie robiony w najbl iższym 
czasie i to myślę, że w tym roku, jeśli chodzi o stan, który został odkryty po stopieniu się śniegu to 
zgłaszaliśmy wczoraj i przedwczoraj i wczoraj j u ż przystąpiono do łatania tych dziur chyba nie z 
zupełnie dobrym efektem, bo dzisiaj j adąc te dziury widziałam, m o ż e już nie takie duże , ale część z 
nich jest poklejona 

Dyrektor Zarządu Dróg: na szczęście j u ż wszystkie drogi są ubezpieczone, także proszę pisać o 
odszkodowania, nie jest to trudna procedura 
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Pani Radna Górniak : Panie Dyrektorze w tamtym roku wpłynęło do Pana pismo w sprawie 
budowy chodnika przy zatokach autobusowych w miejscowości Sielsko, mówiłam o tym ,że to 
skrzyżowanie jest bardzo niebezpieczne, rozmawiałam osobiście będąc u Pana , doszliśmy do 
wniosku ,że przebudowa tego skrzyżowania jest to bardzo duży koszt, nie mniej jednak jeśli trudno 
jest przebudować skrzyżowanie to jednak budowa kawałka chodnika od zatoki do tego 
rozgałęzienia, to już nie jest taki duży koszt. N a dzień dzisiejszy dzieci, które dowożone są do szkół 
idą środkiem jezdni. Ze smutkiem stwierdzam, że nawet w planach nie u jął Pan tych kawałków 
chodnika, żeby dzieci nie chodziły środkiem jezdni. 

Druga rzecz wspomniał Pan, że robione było poszerzenie poboczy w miejscowości Sielsko, 
rzeczywiście one zostały zrobione. Jest tutaj taka aleja i ona jest chlubą naszej miejscowości, 
dlatego, że żadne z drzew tam nie uschło i przeprowadzając te poszerzenie te drzewa zostały 
uszkodzone w taki sposób, że będą usychać. M a m taka prośbę, że robiąc pewne rzeczy nie niszczyć 
tego co jest bardzo cenne 

Dyrektor Zarządu Dróg: myśmy w planie do remontu ujęli szereg rzeczy z gminy Węgorzyno, a ja 
napisałem tylko to, co uzyskało finansowanie, także to nie jest tak, że my tego nie widzimy ale my 
musimy wybierać zadania, które naszej ocenie w gradacji zadań nie są może ważniejsze ale są 
pilniejsze. Odnośnie drzew, te drzewa nie powinny tam rosnąć, dlatego, że one naruszają 
bezpieczeństwo. Jeśli chodzi o plan jeszcze w tym roku złożony był projekt wykonania ostatniego 
odcinka drogi Resko-Węgorzyno, czyl i odcinka od Sielska do przejazdu Runowo ,projekt przeszedł 
i byłby finansowany ,ale w tym roku fundusz był pomniejszony o połowę i zabrakło pieniędzy dla 
takich dróg jak nasza 

Sołtys Cieszyna Pan Rataj : w ciągu drogi jest też Mieszewo, chyba w kwietniu odbyła się Komis ja 
i z założeń K o m i s j i wynikało, że będzie ta zmiana oznakowania 

Dyrektor Zarządu Dróg: będzie na pewno 

Sołtys Cieszyna Pan Rataj ; jadąc dalej wy jeżdża jąc z Cieszyna w kierunku Trzebawia jest taki 
zakręt gdzie modrzewie ograniczają widoczność, jeśli to wiąże się z kosztami, to m o ż e m y się 
umówić, ja drzewa zetnę, tylko żeby ktoś przyjechał na regulację ruchu 

Pan Radny Szymko : w temacie tego co Pan Dyrektor mówił, jeśli chodzi o lipy to faktycznie 
żywotne drzewo i m bardziej się będzie je kaleczyć tym bardziej się będzie bronić i odbijać także 
będzie tak jak Pan powiedział, ale taka podobna aleja jest miedzy Trzebawiem a Chwarstnem, i na 
pewno przeżyje mnie i wszystkich, bo to są drzewa długowieczne. 
Z tej informacji na stronie 2 jest wykaz tych dróg na terenie Gminy, już k i lka lat temu robiliśmy 
porządki w temacie tych dróg, jest jednak droga gruntowa Winniki-Chwarstno, a z tego.co wiem to 
miała to być droga gminna takie były przymiarki, a jest nadal powiatowa 

Dyrektor Zarządu Dróg: były przymiarki, ale jeszcze za czasów Pani Burmistrz Karpowicz, ale czy 
teraz będzie tak samo, to zobaczymy 

Pan Radny Szymko : to jest droga polna 

Dyrektor Zarządu Dróg: j a chętnie j ą oddam tam jest dobry drzewostan 

Pan Radny Szymko : tą drogą nikt nie jeździ, o nas jest tylko na mapie. Cieszę się też, że w 
Mielnie będzie chodnik, czy termin jest przewidziany? 
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Dyrektor Zarządu Dróg: nie jeszcze nie dlatego, że to jest tak robione w zależności od tego ile 
interwencyjnych dostaniemy, także my to planujemy bez wielkich terminów, ale udaje nam się w 
każdym roku cały plan wykonać 

Pan Radny Szymko : jeszcze korzystając ,że jest pan Dyrektor, to generalnie ta zima próbuje nasze 
służby, czy są przygotowane w tym roku trzeba powiedzieć, że są, bo drogi wszystkie były 
przejezdne, choć należy powiedzieć, że te drogi powiatowe i gminne były przejezdne ,ale jak gdyby 
w najgorszym stanie. Zostały odśnieżone później śnieg nie padał tydzień czasu i nie można było 
jechać, choćby 20 km/h to prędkość za duża, jeśli jest sypany piasek, to czy ktoś to później 
sprawdza, czy jest to sypane odcinkami, po tym odśnieżeniu tydzień czasu nic się tam nie dzieje, a 
przez ruch po jazdów jest tak wyślizgane ,że trudno się poruszać 

Dyrektor Zarządu Dróg: w tym roku nowe kierownictwo firmy, która wykonuje u nas usługi 
nabiera doświadczeń, nowe kierownictwo się uczy, my się uczymy z nimi współpracy, a jeśli 
chodzi o posypywame, to my posypujemy odcinki takie jak zakręty i górki, a odcinki proste 
sypiemy raz lub dwa w czasie zimy i dlatego jest takie wrażenie, że odcinki proste są bardziej 
śliskie niż zakręty czy górki, to potwierdzam, ale taką mamy oszczędnościową metodę utrzymania 
dróg 

Pani Radna Pietrasz: j a korzystając z okazji, że jest pan Dyrektor to w imieniu swoim i 
mieszkańców za chodniki na ulicy Kościuszki dziękuję 

Dyrektor Zarządu Dróg: Dzięki współpracy z G m i n ą udało się 

Sołtys Mieina Pan Korcz: drogi powiatowe i gminne były w tą zimę w niezłym stanie i dobrze 
utrzymane, nie wiem czy ktoś z Państwa jechał drogą Runowo - Resko, nie wiem czyja to droga 
jest, tam nie było robione praktycznie nic, nie posypywane, j a nie wiem jak tam pogotowie się 
poruszało 

Dyrektor Zarządu Dróg: wojewódzka na odśnieżanie ma na 1 k m 50 000 zł. A my mamy na 1 k m 
2000 zł. A l e tu potwierdzam, my miel iśmy dużo uwag odnośnie drogi Resko- Węgorzyno, 
staraliśmy się tam sypać, ale już było za późno 

Sołtys Połchowa Pan Wojnarowski: a odcinek Połchowo-Winniki tam jest 3km on nigdy nie był 
odśnieżany 

Dyrektor Zarządu Dróg: ta droga jest odśnieżana tylko jak trzeba, my staramy się nie utrzymywać 
tego odcinka, bo to jest ogromny koszt, po drugie ta droga w zimie jest bardzo niebezpieczna, ale 
ona jest odśnieżana na wniosek jak ktoś się tam zakopie 

Przewodniczący Rady Miejskiej : te pytania ,które mnie nurtowały to Dyrektor odpowiedział, że 
nie znalazły akceptacji i nie mamy robionej drogi Węgorzyno-Przytoń, droga Sielsko-Runowo, do 
przejazdu jest zła i nagle wjeżdża się na dobrą, która robiliście do Siedlic i do Reska a były lata, że 
te drogi do nas Węgorzyna doszły od Ińska wojewódzką zrobiono, Łobez wciągnęliście 
wojewódzką do Węgorzyna, Ginawa-Wiewiecko dobrze zrobiona , bo w prasie mamy artykuły, bo 
faktycznie dobrze droga zrobiona i prosiłbym aby dopilnować w tym roku albo przyszłym, jeśli 
chodzi o drogę w Przytoniu, brukowa w Ginawie jest podobna, bo jeśli chodzi o tą drogę na 
Siedlice to wypadałoby dokończyć 

Radny Powiatowy Pan Drozdowski : w odpowiedzi dla Pana Przewodniczącego chciałem 
powiedzieć, że odnośnie drogi do Przytonia a szczególnie na odcinku od Węgorzyna do przejazdu 
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łącznie z tymi barierami energochłonnymi i tam samo odnośnie wycięcia drzew, tam gdzie jest 
możl iwe podkrzesanie, to samo jeśli chodzi o odśnieżanie, to na bieżąco te sprawy monitoruje 

Pan Radny Szymko : j a jeszcze tylko dodam do tego, co tutaj Pan Radny Powiatowy powiedział, 
aby te chodniki w Sielsku może nie w 2013 roku ale w 2014 zrobić, myślę, że należałoby zrobić 
przegląd dróg powiatowych i gminnych w temacie takim, że ginie dużo dzikich zwierząt. Jak się 
jedzie jest dużo saren i są kolizje, później kierowcy pytają o odszkodowanie, wystarczy postawić 
z n a k i : uwaga zwierzyna i wiadomo, że trzeba jechać ostrożniej 

Dyrektor Zarządu Dróg: 3 lata temu dzwoniliśmy do Nadleśnictwa z zapytaniem ile jest takich 
miejsc, aby ustawić znak uwaga dzika zwierzyna. Jeśli dzikie zwierzęta leżą na drodze, to trzeba 
powiadomić Zarządcę Drogi, on ma obowiązek usunięcia tych zwierząt, jeżeli jest poza drogą, to 
właściciela posesji, na której to zwierzę leży 

Przewodniczący Rady Miejskiej podziękował Panu Dyrektorowi za udzielenie informacji. 

Przewodniczący Rady Miejskiej ogłosił 10 minut przerwy 

- 10 minut przerwy-

b) Przewodniczący Rady Miejskiej - w punkcie sprawozdanie z realizacji działań 
wynikających z profilaktyką i rozwiązywaniem problemów alkoholowych w 2012 roku w 
Gminie Węgorzyno- druk nr 1 

Przewodniczący Komisji Budżetowo — Gospodarczej p. Jan Szymko oznajmił, że Komisje 
zapoznały się z informacją na druku numer 1 

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

Przewodniczący Rady Miejskiej - ze względu na brak uwag stwierdzam, że radni z informacją się 
zapoznali 

c) Prze wodn iczący Rady Miejskiej -informacja z realizacji interpełacji Rady Miejskiej od 
początku VI kadencji - druk nr 2 

Przewodniczący Rady Miejskiej - proszę o pytania, czy komentarz do tej informacji, wiem, że jeden 
z radnych na K o m i s j i mówił, że efekt został osiągnięty, jest wszystko tu spisane, na przyszłość to 
będziemy odpowiadać co sesje na interpelacje i nie będzie takiej książeczki- 257 różnych zdarzeń 

Pan Radny Sadurek : nie będzie to pytanie, ale powtórzę swój wniosek, by przyjąć taką zasadę, że 
na interpelacje zgłoszone dzisiaj odpowiedzi będą na sesji następnej i takie podsumowanie 
interpelacji odbywało się raz w kwartale 

Przewodniczący Komisji Budżetowo — Gospodarczej p. Jan Szymko oznajmił, że Komisje 
zapoznały się z informacją na druku nr 2 

Pytaii i uwag nie zgłoszono. 

Przewodniczący Rady Miejskiej - stwierdzam, że radni z informacją się zapoznali 
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d) Przewodniczący Rady Miejskiej: sprawozdanie z działalności Komisji Budżetowo-
Gospodarczej za okres od 1.01.2012- 31.12.2012 - druk nr 3 

Przewodniczący Komisji Budżetowo - Gospodarczej p. Jan Szymko oznajmił, że Komisje 
zapoznały się ze sprawozdaniem na druku nr 3 

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

Przewodniczący Rady Miejskiej - stwierdzam, że radni ze sprawozdaniem się zapoznali 

e) Przewodniczący Rady Miejskiej: sprawozdanie z działalności Komisji Społeczno-
Oświatowej za okres od 1.01.2012- 31.12.2012 - druk nr 4 

Przewodn iczący Komisji Budżetowo - Gospodarczej p. Jan Szymko oznajmił, że Komisje 
zapoznały się ze sprawozdaniem na druku nr 4 

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

Przewodn iczący Rady Miejskiej - stwierdził, że Radni ze sprawozdaniem się zapoznali 

III. f ) Przewodniczący Rady Miejskiej: sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej za okres 
od 1.01.2012- 31.12.2012 - druk nr 5 

Przewodn iczący Komisji Budżetowo - Gospodarczej p. Jan Szymko oznajmił, że Komisje 
zapoznały się ze sprawozdaniem na druku nr 5 

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

Przewodn iczący Rady Miejskiej - stwierdził, że Radni ze sprawozdaniem się zapoznali 

III. g) Informacja z działalności Burmistrza między sesjami 

Pani Burmistrz - przedstawiła informację z działalności między sesjami za p o m o c ą prezentacji 
multimedialnej, {która stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu), 

Pani Burmistrz : 21 grudnia oraz 3 stycznia miałam spotkanie z wykonawcą Aglomeracji I z f i rmą 
T A H A L w sprawie rozliczenia odbiorów końcowych uzgodnień treści protokołów na chwilę 
obecną nie doszło do ostatecznego rozliczenia, prace , naprawy, poprawianie t r w a j ą n a d a l 
- 28 grudnia podpisywałam jako partner Gmina Węgorzyno z Towarzystwem Przyjaciół Dzieci 
wniosek na funkcjonowanie Przedszkoli w Sielsku, Mieszewie, Cieszynie m a j ą być środki na 
zaj ęcia prowadzone do końca roku 2015 
- 28 grudnia podpisywałam u m o w ę z f i rmą na odzyskiwanie Vat-u zapłaconego,szacunkowa 
wartość takiej umowy to 500 000 zł. Jeśli f irma odzyska dla Gminy Węgorzyno 20000000, to my 
zapłacimy tej firmie za tą usługę 500 000 zł. Jeśli nie odzyskają nic to żadnych kosztów nie 
ponosimy, szacunek został oparty na doświadczeniach tej f i rmy z innymi Gminami o 
porównywalnym budżecie. 
- 29 grudnia - spotkanie z Ministrem Rolnictwa na spotkaniu w Łobzie w sprawie rolników, 
zaświadczeń, poświadczeń jakie Burmistrz wydaje dla rolników 
- 31 grudnia — wspólne powitanie Nowego R o k u 
- 11 stycznia odbył się V I Powiatowy Festiwal Kolęd i Pastorałek 
- 1 3 stycznia odbył się Finał Wielkiej Orkiestry Świątecznej Pomocy - zebraliśmy ponad 8000 zł 
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- 17 stycznia mieliśmy możl iwość podpisania kolejnych 3 u m ó w na dofinansowanie w ramach 
P R O W - u były to umowy na organizacje warsztatów dla mieszkańców gminy Węgorzyno pt. 
„ Dziedzictwo Gminy - historia, kultura tradycje oraz imprezy rekreacyjne", 
druga umowa dotyczyła Polsko - Niemieckiego Lata z Węgorzem 2013 i trzecia organizacji 
Festiwalu Kolęd dla mieszkańców gminy Węgorzyno i powiatu łobeskiego 
- 23 stycznia odwiedziło nas K i n o Orange z repertuarem filmów premierowych i prawie 
przedpremierowych. 
Wraz z Przewodniczącym Rady Miejskiej byliśmy na spotkaniu noworocznym związku emerytów, 
rencistów inwalidów, które miało miejsce w auli Gimnazjum. 
W międzyczasie odbyło się również spotkanie z mieszkańcami Osiedla 40-lecia w celu omówienia 
sposobu realizacji zagospodarowania terenu tego Osiedla, ponieważ koncepcja już jest i zgodnie z 
tą koncepcją będziemy próbować realizować to. 
- 1 5 stycznia odbyło się również spotkanie mieszkańców odnośnie dofinansowania kolektorów 
słonecznych. 
Miała miejsce również sesja Celowego Związku G m i n R X X I W Słaj sinie , na którym 
uczestniczyłam wraz z Wiceprzewodniczącym Rady, w Starostwie odbyło się posiedzenie Zarządu 
L O T - u , również ostatnie dni - to posiedzenia rady L G D gdzie ocenialiśmy złożone w ostatnim 
naborze wnioski, chciałam powiedzieć, że Gmina Węgorzyno jako wnioskodawca złożył 3 wnioski, 
na działanie małe projekty był złożony wniosek na zabawę mikoła jkową z kiermaszem 
bożonarodzeniowym, niestety uplasował się dopiero na 12 miejscu, a pieniędzy starczyło na 
pierwsze 10 projektów, a było chyba 20. 
Kolejny wniosek złożony z małych projektów to siłownia plenerowa na Orl iku i ten wniosek 
uzyskał poparcie, wpisywał się w strategię, uplasował się na 6 miejscu i będzie dalej przechodził 
procedury, ale już w P R O W - i e . 
Trzeci wniosek dotyczył budowy świetlicy wiejskiej w Runowie wraz z pomieszczeniami remizy 
O S P Runowo, również przeszedł tą procedurę oceny, znalazł się na 1 miejscu w tym działaniu i 
będziemy go bronić na etapie poprawek. 
Gmina Węgorzyno również złożyła ale j u ż bezpośrednio do P R O W - u w naborze na podstawowe 
usługi wniosek dotyczący budowy sieci wodociągowej- przesyłowej Runowo-Kraśnik, Lesięcin-
Kąkolewice-Gardno. 

IV. Podjęcie uchwał w sprawie 

Przewodniczący Rady Miejskiej - Podjęcie uchwały w sprawie przyznania dotacji Parafii 
Rzymskokatolickiej p.w. M B Królowej Polski w Runowie Pomorskim - druk nr 8 

Przewodniczący Komisji Budżetowo- Gospodarczej- pan Jan Szymko- Komisje projekt uchwały 
na druku nr 8 zaopiniowały pozytywnie 

W wyniku glosowania jawnego na ogólną liczbę obecnych na sali obrad 13 radnych, 
glosowało: 
Z a - 1 3 
Przeciw - 0 
Wstrzymało się -0 
Przewodniczący Rady Miejskiej - uchwała została podjęta 
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Uchwała Nr XXIII/219/2013 

Rady Miejskiej w Węgorzynie 

z dnia 31 stycznia 2013 r o k u 

w sprawie przyznania dotacji Parafii Rzymskokatolickiej p.w. M B Królowej Polski w 

Runowie Pomorskim 

( uchwała stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu) 

Przewodniczący Rady Miejskiej — przedstawił projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia 
tygodniowego obowiązkowego wymiaru zajęć nauczycielom, którym powierzono stanowiska 
kierownicze w szkołach i przedszkolach- druk n r 6 

Przewodniczący Komisji Budżetowo - Gospodarczej p. Jan Szymko przedstawił opinię wobec 
powyższego projektu: 

Komisje wnioskują o zmianę w § 1 ust. 1 „ 3" na „ 2 " w ust. 2 „ 3 " na „ 2 " , w ust. 3 „4 na 2" w 
ust. 4 „ 8" na „ 7 " i po tych poprawkach Komis je projekt uchwały zaopiniowały pozytywnie, to są 
oczywiście godziny w tej uchwale. 

Przewodniczący Rady Miejskiej — jest tu uchwała przygotowywana przez Panią Burmistrz, Komisje 
pracowały nad projektem tej uchwały. 

Pani Burmistrz ~ projekt uchwały dotyczy pensum Dyrektorów naszych placówek oświatowych. 
Dyrektor to również nauczyciel, prawo ogólnie określa, że przeciętny nauczyciel powinien mieć 18 
godzin tygodniowo zajęć dydaktycznych z dziećmi, w związku z tym, że nauczyciel, któremu 
powierzono pełnienie funkcji Dyrektora ma mnóstwo innych obowiązków związanych z 
zarządzaniem tą placówką dlatego ustawodawca daje kompetencje radnym do obniżenia tego 
pensum, czyli z podstawowego 18 należy obniżyć ,po to żeby Dyrektor miał tylko ki lka godzin 
dydaktycznych z dziećmi, a pozostały czas przeznaczał na zarządzanie placówką. Obecnie w naszej 
gminie pensum dla Dyrektorów wynosi 3 godziny tygodniowo nauki z dziećmi, a dla 
wicedyrektorów 7 godzin. W związku z tym, że kompetencje w tym temacie mają radni, dlatego ,że 
radni danej gminy najlepiej zna ją specyfikę swoich placówek oświatowych, dlatego 
zaproponowałam aby to pensum dla Dyrektorów uregulować biorąc pod uwagę to czym dany 
dyrektor poszczególnej gminnej placówki oświatowej musi się za jąć. Radni wypracowali swoje 
stanowisko i uważam, że uchwała powinna zostać podjęta. 

Pan Radny Sadurek - chcę Państwu przywołać pewne zasady dotyczące praw i obowiązków 
Dyrektora szkoły, co do zasady, stanowisko Dyrektora powierzane jest nauczycielowi 
mianowanemu lub dyplomowanemu oznacza to, że z reguły Dyrektorem szkoły jest nauczyciel, 
któremu powierzono wykonywanie funkcji Dyrektora Szkoły. Choć prawo dopuszcza również 
powierzenie funkcji Dyrektora szkoły nie nauczycielowi, taka istnieje również możliwość. Fakt, że 
Dyrektorem szkoły jest nauczyciel przesądza o przepisach prawa stosowanych do Dyrektora szkoły, 
a dotyczących jego obowiązków i uprawnień wynikających ze stosunków pracy do Dyrektora 
szkoły będącego nauczycielem stosuje się bowiem te, przepisy prawa które regulują stosunki pracy 
pozostałych nauczycieli zatrudnionych w szkole. Kwestie dotyczące czasu pracy nauczycieli 
uregulowane zostały w przepisach Karty Nauczyciela, dodam, że w tym zakresie zastosowanie 
znajdą również przepisy Kodeksu Pracy, które również stosuję się do stosunków pracy nauczycieli, 
ale tylko w zakresie spraw nieuregulowanych w Karcie Nauczyciela, ponieważ Dyrektor szkoły jest 
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nauczycielem zasady dotyczące czasu pracy nauczyciela odnoszą się również do Dyrektora Szkoły. 
Ogólnie mówiąc poza zadaniami, które realizuje każdy nauczyciel Dyrektor szkoły pełni też 
funkcje zarządcze, dodać też należy, że nauczyciel będący Dyrektorem szkoły piastuje funkcje 
organów szkoły. Dyrektor szkoły jest organem do wypełnienia działań publicznych i posiadającym 
określone kompetencje w zakresie administracji. Kompetencje w zakresie obniżania pensum 
Dyrektorowi szkoły oraz zwolnienia z obowiązku realizacji pensum należy do organu 
prowadzącego szkołę w wypadku szkół prowadzonych przez jednostkę samorządu terytorialnego 
właściwym organem będzie odpowiednio rada Gminy, rada Powiatu, Sejmik Wojewódzki. Organ 
ten ustala w stosownej uchwale zasady udzielania oraz rozmiar zniżek pensum, a ponadto przyznaje 
Dyrektorowi szkoły zwolnienia od obowiązku realizacji zajęć dydaktyczno - wychowawczych i 
opiekuńczych. Jednakże organ ten m o ż e uznać, że całkowite zwolnienie Dyrektora z realizacji 
pensum nauczyciela jest nieuzasadnione, wówczas pensum zostaje obniżone w oparciu o przesłanki 
z Karty Nauczyciela. Pierwszą przesłanką jest wielkość szkoły, jest rzeczą oczywistą, że w dużej 
szkole Dyrektor ma więcej pracy niż w m a ł e j , kolejną przesłanką jest typ szkoły, zaś ostatnim 
czynnikiem od którego organ prowadzący powinien uzależnić swoja decyzję są warunki pracy 
Dyrektorów i teraz nie wiem jak Państwo się do tego ustosunkują, jeśli odłożycie na bok swoje 
animozje w stosunku do nauczyciel i , do szkół itd. Jeśli w Przedszkolu są 3 oddziały, opieram się na 
danych ze strony internetowej, ponieważ uważałem ,że na stronie internetowej będą prawdziwe i 
aktualne, niestety nie są aktualne, bo są to dane z roku szkolnego 2009 / 2010, ale to już nie moja 
wina jeś l i takie s ą Przedszkole ma 3 oddziały, szkoła Runowo 8 oddziałów - 158 uczniów, szkoła 
Węgorzyno 16 oddziałów - 363 uczniów, gimnazjum 11 oddziałów- 254 uczniów i teraz jeśli 
wszystkich tych Dyrektorów wrzucimy do takiego tygielka jak proponuje Rada, to nie wiem czy nie 
robimy tutaj krzywdy. Dyrektor szkoły w Węgorzynie zostanie ukarany. Ja wiem, że zaraz powiecie 
mi, że to nieprawda, ale zostanie ukarany i dlatego będzie miał wyższe pensum 3 godziny, składam 
wniosek, by przegłosować, wiem, że nie przejdzie, jak ustalone zostało na K o m i s j i Oświatowej, że 
wszyscy dyrektorzy 3 godziny ,wicedyrektor 7 godzin 

Pani Burmistrz - N i e mogę się zgodzić ze wszystkim to co Pan Radny powiedział, ponieważ nie 
uważam, żeby ktokolwiek był tutaj pokrzywdzony, ponieważ Dyrektorzy szkół, w których jest 
wytworzone stanowisko wicedyrektora tak jak na przykładzie naszego Gimnazjum i Szkoły 
Podstawowej w Węgorzynie ma mieć pensum zgodnie z wnioskiem K o m i s j i 3 godziny, czyli tak 
jak do tej pory ma, więc tutaj nie zachodzi żadna zmiana. Wicedyrektor tam gdzie jest, a u nas jest 
w Gimnazjum i w Szkole Podstawowej w Węgorzynie miał i zgodnie z wnioskiem K o m i s j i ma 
mieć dalej 7 godzin, więc tutaj nie zaszła żadna zmiana, jeśli Państwo uchwalicie i przegłosujecie 
wniosek Komis j i , nie będzie żadnych zmian. Natomiast zmiany będą w przypadku Dyrektora 
Przedszkola, obniżenie tego pensum nastąpi jeszcze o 1 godzinę, czy l i do tej pory były 3 godziny, 
teraz 2, co oznacza, że pani Dyrektor dodatkową godzinę będzie miała na zarządzanie placówką, 
natomiast drugi przykład, gdzie pensum też jest obniżane o 1 godzinę, którą Dyrektor m o ż e 
przeznaczyć na zarządzanie to jest Dyrektor szkoły, w której nie jest utworzone stanowisko 
wicedyrektora, czyl i wszystkie obowiązki musi Dyrektor robić sam i taki przykład jest w szkole w 
Runowie Pomorskim. Powiem jeszcze jaka jest specyfika, nie uważam, że można by było tu 
postąpić żeby wszystkim Dyrektorom i wicedyrektorom ustalać taką samą pensum, ponieważ tak 
jak powiedziałam wcześniej , może niezbyt jasno, że każda nasza placówka oświatowa ma swoją 
specyfikę. Opowiem po krotce w szkole w Runowie Pomorskim jest Dyrektor, nie ma 
wicedyrektora, ma pół etatu sekretarki, ma księgową, płacową osobę na miejscu, ma w swoim 
terenie stołówkę i kuchnię, czyli kucharki, intendentki i rozliczenie tego wszystkiego, ma również 
kotłownię, gdzie szkoła musi zatrudniać dodatkowo ki lku palaczy, gdzie musi rozliczać czas pracy 
w godzinach nadliczbowych. Szkoła podstawowa w Węgorzynie- jest Dyrektor, wicedyrektor, 
kuchni nie ma, bo jest w rękach prywatnych, kotłownia jest na gaz i jest podpisana umowa na 
eksploatację z firmą zewnętrzną, jest sekretarz szkoły, który zajmuje się sekretariatem, jest 
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księgowa, osoba płacowa na miejscu. W Gimnazjum jest dyrektor, jest wicedyrektor, jest sekretarz 
szkoły za jmujący się sekretariatem, jest księgowa, która pełni też funkc ję płacowej na miejscu, nie 
ma stołówki, i w tej chwil i już od 2 czy 3 dni jest ogrzewana gazem, ponieważ jesteśmy po 
modernizacji kotłowni przerobionej z olejowego na opał gazowy. Ostatnia nasza placówka 
oświatowa, to jest Przedszkole gdzie jest Dyrektor, nie ma zastępcy, nie ma sekretariatu, nie ma 
sekretarki, ma kuchnię, czyli dodatkowe obowiązki, dodatkowe kontrole Sanepidu, dzieli swój mały 
gabinet z intendentką, która rozlicza kuchnie i związane z tym wszystkim wydatki, ma kotłownię, 
ma konserwatora, z papierami księgowymi musi chodzić do księgowej, która w jej przypadku ma 
siedzibę w Gimnazjum, z papierami dotyczącymi naliczania wynagrodzeń list płac, a musimy 
wiedzieć, że w przypadku nauczycieli płace te są naliczane 2 razy w ciągu miesiąca, z góry na 1 i 
na ostatniego dnia miesiąca i z tymi sprawami musi chodzić do płacowej , która w tym przypadku 
jest w szkole Podstawowej w Węgorzynie, bo tam ma siedzibę. Myślę, że Państwo rozumieją, że 
specyfika w każdej szkole jest inna i tu zrównanie godzin pensum byłoby krzywdzące, dlatego, że 
jedni m a j ą więcej obowiązków i nie m a j ą nikogo do pomocy, a drudzy m a j ą tyle samo, ale m a j ą 
kogoś do pomocy i to chciałam uwidocznić i uwzględnić w projekcie uchwał. 

Pani Radna Pietrasz - j a w zasadzie nie wiele się znam na pensum, ale jakby nie chodziło o co to 
chodzi o pieniądze, wyszło to na Komisjach, bo Pani Dyrektor powiedziała, że jeżeli się jej zabierze 
1 godzinę, to tygodniowo straci 40 złotych, Pani Burmistrz z całym szacunkiem, jeżeli chodzi o 
wynagradzanie dyrektorów szkół za czynności, które Pani wymieniła, są rówmeż inne składniki, są 
dodatki funkcyjne, motywacyjne i tu można ich zróżnicować. Natomiast to co się stało na 
Komisjach ja tego pojąć nie mogę, z uwagi na to, że wszystko było ustalone, była Komis ja 
Oświatowa wspólnie z Dyrekcją, gdzie wszystko było ustalone, przychodzimy na Komis ję co 
niektórzy spostrzegli, że uchwały są zmienione, nie tak jak były omówione, to jest jedno. Po drugie 
na wniosek Pana Sadurka żeby przywrócić tak jak było 3 godziny dla dyrektorów i 7 dla 
wicedyrektorów nagle jest wniosek żeby to zróżnicować 2, 2 3 i 7. Ja cały czas się pytam dlaczego? 
To co Pani wymieniła, jeszcze raz powtarzam są dodatki funkcyjne, motywacyjne tu można 
różnicować za pracę, że m a j ą więcej Dyrektorzy. Ja tak rozumiem, że jeżeli jesteś Dyrektorem i 
masz to pensum, to powinno ono być jednakowe dla wszystkich Dyrektorów. Jeżeli chodzi o 
Przedszkole, to nie jest tak do końca, że ona coś z tego pensum skorzysta, prawdopodobnie nie, bo 
tam nie ma nadgodzin, nie umiem tego Państwu wytłumaczyć, bo tam są nauczyciele, którzy 
prowadzą odpowiednie zajęcia. Dlaczego dla Runowa 2, dla pozostałych Dyrektorów 3 tego nie 
rozumiem, proszę m i na to odpowiedzieć, bo jeszcze raz powtarzam, jeżeli o co chodzi, to chodzi o 
pieniądze. 

Pani Radna Kamińska - po pierwsze wprowadzacie Państwo w błąd, bo nikomu się nic nie zabrało, 
jedynie po tym co przedstawiła Pani Burmistrz, doszliśmy do wniosku, że utrzymujemy pensum, 
które było 3 i 7 do tej pory więc tu nic się nie zmieniło do tej pory, natomiast jeśli chodzi o 
specyfikę pracy tych 2 placówek uważam, że to pensum, które określi l iśmy jest uczciwe to jest 
nasza opinia. Bardzo się dziwię Panie Sadurek, bo myśmy niczego nie przegłosowali, fakt że były 
wnioski do Pani Burmistrz, bo Pani Burmistrz prosiła nas o opinię i to nie była przegłosowana 
opinia, tylko dyskusja nasza jak byśmy to widzieli. Potem to pensum jeszcze miały Związki, także 
to nie było tak, że my zakończyliśmy i powinno być tak jak Komis ja ustaliła, nie, ponieważ oba te 
projekty były dyskutowane ze Związkami, i jeszcze Związki miały swój głos, także tutaj te 
ustalenia są ogólne, ale m i się wydaje, że to co teraz jest, jest też uczciwe. N i e zabraliśmy nikomu 
żadnych 41 zł, bo Dyrektor Szkoły Podstawowej w Węgorzynie ma to samo pensum nic żeśmy z 
tym nie zrobili . 

Pani Radna Pietrasz - zgadza się, ale w pierwotnej wersji było, że 4 godziny dla Dyrektorów 

Pani Radna Kamińska - dlatego wróciliśmy do tego co było, żeby nikogo nie krzywdzić 
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Pani Burmistrz - myślę, że ostatni raz w tym temacie. M a m takie odczucie, że ktoś na siłę próbuje 
wmówić, że my źle traktujemy nauczycieli, wręcz przeciwnie jestem bardzo wdzięczna wszystkim 
nauczycielom pracującym w gminie Węgorzyno za to jakie wyniki osiągają dzieci. Szkoły 
naprawdę mamy myślę, że bardzo dobrze doposażone, realizujemy ki lka wniosków , nie wiem czy 
w innych gminach też tak często realizowane są wnioski, dyrektorzy dobrze zarządzają swoimi 
placówkami i tutaj nie ma jakiś antagonistycznych nastawień lub jakichś nieprzychylności, my 
wręcz jesteśmy bardzo wdzięczni i dziękujemy za to dyrektorom, nauczycielom i myślę, że na tej 
sesji, która dotyczyła również oświaty , gdzie tutaj byli przedstawiciele, były panie dyrektorki, były 
nauczycielki, które zdobywały awans ja powiem więcej z wyliczeń jakie gmina jest zobowiązana 
robić czy wynagrodzenia otrzymywane w gminie Węgorzyno w każdym poszczególnym stopniu 
awansu biorąc pod uwagę czy stażystów, czy mianowanych czy kontaktowych czy dyplomowanych 
nauczycieli u nas wszystkie te grupy osiągają to średnie wynagrodzenia jakie jest wymagane 
przepisami. Więc powinnyśmy być zadowoleni, że na takim poziomie mamy tą oświatę i osiągają, 
to co powinni osiągać, jeśli chodzi o wynagrodzenia to nasza Gmina nie musi wypłacać 
jednorazowego uzupełniającego dodatku, gdzie w innych gminach zdarza się, że należy dopłacić, 
ponieważ wynagrodzenia roczne nie osiągają wymaganych przez ustawę poziomów. 

Przewodniczący Rady Miejskiej - efektem pracy K o m i s j i najpierw Społeczno-Oświatowej, potem 
wspólnych K o m i s j i , Związków Zawodowych, powstało takie stanowisko wspólnych Komis j i , które 
przeczytał Przewodniczący, ja mam ten projekt uchwały, którą miała Komis ja Społeczno-
Oświatowa Rady Miejskiej pod pierwsze spotkanie dyrektor 5 godzin, wicedyrektor 9 godzin i tam 
fachowiec praktycznie od szkolnictwa Pan Sadurek omawiał te wszystkie newsy, dzisiaj akurat 
unaocznił na czym polega praca Dyrektora, była dyskusja na wspólnych Komisjach i pani 
Burmistrz zaproponowała po pierwszej K o m i s j i taką uchwałę i Komisje ma jąc stanowisko 
Związków Zawodowych - Związek Nauczycielstwa Polskiego i Związek „ Solidarność" i one 
przedstawiły swoje stanowisko, i radni na wspólnych Komisjach przegłosowali projekt tych stawek, 
jaki przeczytał Przewodniczący, bo naprawdę na tej K o m i s j i wyjaśniono radnym ,że jedna godzina 
więcej dla Dyrektorów to jest te pensum mniej o 40 złotych tygodniowo, to jest 160 złotych 
miesięcznie, czy warto o to kopię łamać, i w dyskusji wyszło, że my jesteśmy w temacie wyników, 
które te szkoły mają, żeby nic nikomu nie zabierać, dlatego 3 godziny niech zostaną tak jak były , 
wicedyrektor 7 i to było też stanowisko pana Sadurka i powstał spór o te dwie placówki 2 godziny 
w Przedszkolu i w szkole w Runowie, takie było też stanowisko Związków Zawodowych i 
Komisje przegłosowały, bo byłem na tym posiedzeniu i przysłuchiwałem się i nikomu nic nie 
zabrano. Jest nadzieja ,że Dyrektor w Przedszkolu czy w Runowie coś zarobi jak będą nadgodziny, 
w Przedszkolu chyba nie będzie. Pani Dyrektor ale to mówię tak niezręcznie, bo to wygląda jak 
byśmy coś chcieli Pani dać, a radni mówią, że z tego i tak nic nie będzie. 

Pani Barbara Franczak - Dyrektor Przedszkola — j a może wyjaśnię, u mnie to nie ma znaczenia 
jakie j a mam pensum czy j a mam 10 czy mam 3 czy 2, bo j a pens ję będę miała taka samą, tylko 
zyskała placówka tą godzinę, dlatego że u nas nie ma nadgodzin, są gołe etaty, jedna Pani pracuje 
na niepełny etat na 20/25 i tą godzinę co ja będę miała mniej, to j a będę miała jedną godzinę więcej 
na pracę biurową, a tej nauczycielce zwiększy się pensum, bo będzie miała 21/25, to na tym polega 
u mnie w placówce 

Przewodn iczący Rady Miejskiej - to też nie wszyscy radni wiedzą 

Pani Barbara Franczak - Dyrektor Przedszkola - w szkołach pracują nauczyciele przedmiotowcy, 
tu pracują wszyscy nauczyciele o jednej specjalności i Dyrektor nawet jak coś tam wynika, to nigdy 
nie ma nadgodzin, bo wszyscy są specjalistami z wychowania przedszkolnego 
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Pani Burmistrz - j a jeszcze o jednej ważnej rzeczy nie powiedziałam, bo nie wiem, czy wszyscy 
m a j ą tą świadomość, że Przedszkole jest jednostką nie feryjną, feri i nie macie, a w czasie wakacji 
tylko jeden miesiąc urlopu 

Pani Barbara Franczuk - Dyrektor Przedszkola - Nauczyciel w placówce nie feryjnej ma 35 dni 
roboczych urlopu w ciągu roku 

Pani Ilona Śmigielska- Dyrektor Szkoły Podstawowej w Runowie Pomorskim- padło hasło jak nie 
wiadomo o co to chodzi o pieniądze, powiem tak, jeżeli w szkole w Runowie Pomorskim jestem 
Dyrektorem tej szkoły, jeżeli j a będę miała pensum 2 godziny, to będę mogła mieć 1 nadgodzinę, w 
tej chwil i mam 3 godziny i mogę mieć 2 nadgodziny, więc j a stracę , ale mnie nie chodzi o to , że 
muszę mieć nadgodziny , bo tą godzinę więcej w pracy będę mogła spędzić w biurze, nie chodzi mi 
o te 41 złotych absolutnie nie, także ja na zniżeniu pensum nie będę mogła mieć więcej nadgodzin, 
niż jedną, gdzie teraz mam dwie, ale ja nie prószę o to kopii i ta godzina będzie m i potrzebna do 
pracy w biurze i j a nie mam żadnych pretensji do nikogo, bo to należy do organu prowadzącego, tak 
jak Państwo stwierdzili, a dla mnie ta godzina to jest naprawdę dużo, bo wszyscy przychodzą 
począwszy od papieru toaletowego, po rynny, które nam się na dachu urywają 

Przewodniczący Rady Miejskiej - trochę powstało niejasności, bo w innych szkołach jest tych 
nadgodzin dużo, a Pani mówi , że nie m o ż e mieć nadgodzin 

Pani Burmistrz - nadgodzin nie m o ż e być więcej niż pół etatu, czyl i przy pensum 2 to pół etatu jest 
jeden, ale jeśli arkusza organizacyjnego nie da się inaczej ułożyć, to są przypadki, że nauczyciele, 
czy dyrektorzy m a j ą inaczej niż ta zasada mówi 

Pani Ilona Śmigielska - Dyrektor Szkoły Podstawowej w Runowie Pomorskim - ale j a mam taką 
specyfikę, że prowadzę zajęcia inne i l iczba godzin m o ż e być mniejsza 

Pan Radny Sadurek — j a tylko na zakończenie, żebym już nie wracał do sprawy, na posiedzeniu 
K o m i s j i Oświatowej ustaliliśmy, że dyrektorzy 3, wicedyrektorzy 7, innych spraw nie ruszaliśmy, 
jaki był wniosek dyrektorów Pani Przewodnicząca m o ż e powiedzieć, co Dyrektorzy powiedzieli, że 
wszystko jest w porządku 

Pani Burmistrz- i C i co to mówili, to m a j ą 

Pani Skarbnik - to dlaczego Dyrektor ma nadgodziny skoro ich nie może mieć? Przepraszam, że o 
to pytam, bo był Pan na kontroli z RIO i tak tu było napisane, że godziny doraźnych zastępstw 
mimo tych swoich godzin biorą Dyrektorzy, tych godzin nie podpisuje Burmistrz, ponieważ nic nie 
wie, podpisuje te godziny zastępca, czego nie powinno być, Pan z R I O powiedział, że Burmistrz 
powinna zaakceptować, ale nie akceptuje 

Przewodniczący Rady Miejskiej - ten wniosek o dyskusję nad pensum, nad podniesieniem 
dodatków powstał na tej Sali, Dyrektor Gimnazjum na K o m i s j i poprosiła przy obecności Pani 
Dyrektor Szkoły Podstawowej, żeby zrobić jakiś ruch w temacie płacowym, żeby nauczycieli 
usatysfakcjonować, A jak słyszałem dzisiaj to Minister Edukacji szykuje nowe uregulowania. Teraz 
się słyszy, że Gminy nie m a j ą pieniędzy żeby płacić dla nauczycieli, my na razie mamy, ale wiem, 
że wieczorem dzisiaj będzie komentarz i Minister wprowadzi pewnie nowe uregulowania między 
Związkami Nauczycielstwa, nauczycielami i samorządami i będzie dyskusja przez pół roku, jak 
temat rozstrzygnąć, tak jak w śmieciach. N i e mam przed sobą pensum innych Dyrektorów, Pani 
Burmistrz proszę powiedzieć, ile w sąsiednich Gminach m a j ą Dyrektorzy. 
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Pani Burmistrz - ma ją bardzo różnie, w Chociwlu jest to od 3 godzin 8, 9 godzin. Dyrektorzy m a j ą 
9 , mają 3 to w zależności, tak jak my tutaj mamy zróżnicowane , wicedyrektor jeden ma 8 , drugi 
ma 8 , trzeci wicedyrektor ma 9. W Gminie Resko Szkół Podstawowych, przedszkola ma 11 godzin 
pensum, 4 godziny pensum , 0 godzin pensum , Dyrektorzy Gimnazjum i Zespołu Szkół m a j ą 9 
godzin pensum , lub 5 godzin lub 0 godzin, wicedyrektorzy wszyscy m a j ą 5 

Przewodniczący Rady Miejskiej - jest to w każdej Gminie i dlatego radni muszą uchwalić i ustalić 
na dzisiejszej sesji 

Pan Radny Sadurek - jeśli już będzie Pan poddawał projekt uchwały pod glosowanie, u w a ż a m że 
§ 1 tej uchwały jest dość dziwnie sformułowany, obniża się obowiązkowy tygodniowy wymiar 
godzin dla Dyrektorów, wicedyrektorów Szkół i Przedszkoli prowadzonych przez Gminę 
Węgorzyno, Dyrektor Przedszkola 3 godziny czy tam 2 godziny, co to znaczy, że mamy 
Dyrektorom obniżyć o 2 godziny? tak wynika 

Przewodniczący Rady Miejskiej - patrzę na Panią Burmistrz, bo to ważne jest słowo. Ustala się 
obowiązkowy tygodniowy wymiar godzin, to słowo obniża się, to jest prawidłowe 

Pani Burmistrz - z tego podstawowego 18 obniża się do odpowiedniej ilości 

Przewodniczący Rady Miejskiej - Panie Mecenasie chwilkę poczekamy 

Pan Tomasz Werenicz - Radca Prawny — stanowisko Pana Radnego jest pozbawione racji, ustawa 
Kart Nauczyciela brzmi tak, że Dyrektorowi, wicedyrektorowi i nauczycielowi obniża się 
tygodniowy obowiązkowy wymiar godzin, czyl i w projekcie uchwały lepiej użyć zwrotu obniża się, 
co znaczy ustala 

Przewodn iczący Rady Miejskiej - czyli głosujemy 

Pani Burmistrz - tam nie ma słowa „ o " tam jest skrót myślowy zastąpiony myślnikiem, czyl i 
należy rozumieć obniża się i myślnik przy każdym Dyrektorze lub wicedyrektorze . D o tej pory tak 
było i było dobrze więc j a myślę ,że się l iczy co autor miał na myśli, jeśli wiemy, że obniżamy z 
18 do 2 to znaczy, że jak podejmiemy w tej formie uchwałę to znaczy, że Dyrektorzy będą miel i 
pensum 2, przy pierwszej pozycji 

Przewodniczący Rady Miejskiej - wniosek K o m i s j i b r z m i a ł , wnioskujemy o zmianę w § 1 ust. 1 
„ 3 " na „ 2 " w ust. 2 „ 3 " na „ 2 " w ust. 3 „ 4 " zamienić na „ 3 " w ust. 4 „ 8 " zamienić na „ 7 " , kto jest za 
przyjęciem stanowiska K o m i s j i ? 

Przewodniczący Rady Miejskiej - Podjęcie uchwał w sprawie zatwierdzenia tygodniowego 
obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycielom, którym powierzono stanowiska kierownicze 
w szkołach i przedszkolach - druk nr 6 
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Cały porządek obrad : 

W wyniku głosowania jawnego na ogólną liczbę obecnych na sali obrad 13 radnych, 
głosowało: 
Za -12 
Przeciw - 0 
Wstrzymało się -1 
Przewodniczący Rady Miejskiej - uchwała została podjęta 

Uchwała Nr XXIII/220/2013 

Rady Miejskiej w Węgorzynie 

z dnia 31 stycznia 2013 roku 

w sprawie zatwierdzenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycielom, 

którym powierzono stanowiska kierownicze w szkołach i przedszkolach 

( u c h w a ł a stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu) 

Przewodniczący Rady Miejskiej - Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia regulaminu 

określającego wysokość oraz szczególne warunki przyznawania nauczycielom niektórych 

składników wynagrodzenia oraz nauczycielskiego dodatku mieszkaniowego — druk nr 7 

Przewodniczący Rady Miejskiej — proszę o stanowisko K o m i s j i 

Przewodniczący Komisji Budzetowo-Gospodarczej, pan Jan Szymko - stanowisko K o m i s j i jest 

następujące : Komisje wnioskują o wykreślenie w rozdziale 5 § 15 ust. 1 ppkt. 3 słowa za jęć 

dydaktycznych w klasach łączonych w Szkołach Podstawowych w wysokości do 20 % 

wynagrodzenia zasadniczego i Komisje przyjęły autopoprawkę Pani Burmistrz w rozdziale 4 § 1 3 

ust 1 ppkt 3 po słowach „w wysokości" dopisać 7 - 10 % i po tych poprawkach Komisje projekt 

uchwały zaopiniowały pozytywnie 

Przewodn iczący Rady Miejskiej- Pani Burmistrz proszę o wyjaśnienia 

Pani Burmistrz - chciałam oficjalnie poprosić o przejęcie autopoprawką zmiany o którą 

wnioskowały Związki, ponieważ ten projekt uchwały musi być przygotowany w uzgodnieniu ze 

Związkami i tak owe miały miejsce, pewne rzeczy są zgodne z wnioskiem, nie została tylko jedna 

rzecz tu wprowadzona, o które wnioskowali i to proszę przyjąć autopoprawką w § 13 pkt 1 ppkt 3 

powierzenie punktu doradcy metodycznego lub nauczyciela konsultanta. Chciałabym jeszcze się 

odnieść do wniosków i rozważań Komis j i , był wniosek o wykreślenie w § 15 pkt 1 ppkt 3 dotyczyło 

to zajęć w klasach łączonych. Chciałabym aby jednak tego wniosku nie pode jmować, ponieważ to 

że my dzisiaj nie mamy klasy łączonej , nie oznacza że może mieć będziemy i może od września, a 

regulamin określający ten projekt uchwały zgodnie z ustawą m o ż n a uchwalić bezterminowo, kiedyś 

było, że co roku musieliśmy to pode jmować, teraz mamy prawo bezterminowo i w momencie kiedy 

uchwalimy bez tego zapisu, a taka potrzeba się pojawi będziemy musieli wracać do tematu, znowu 
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uzgadniać ze Związkami i po to tylko ,żeby go wprowadzić, więc chciałabym prosić, żeby 

pozostawić bez wykreślania ten punkt, i Komis ja się zastanawiała również nad § 18 ust 6 ppkt 4 

dotyczący Zasadniczej służby wojskowej, przeanalizował Pan Mecenas i uważa, że służba 

wojskowa nadal jest i nie należałoby tego wykreślać. Dodam jeszcze tylko, że projekt uchwały 

pojawił się na wniosek Dyrektorów w imieniu, którego złożyła go Pani Dyrektor Gimnazjum na 

ręce Radnych, aby ustalić podwyżkę, ponieważ zasadnicze pensje nauczycieli jak Państwo na 

pewno słyszycie z mediów co roku ulegały podwyższemu, natomiast dodatki, które są uregulowane 

poprzez uchwałę od 4 lat nie były zmieniane i obowiązują w wysokości jakiej były uchwalone 4 

lata temu, dlatego na wniosek Dyrektor Gimnazjum przygotowała projekt uchwały, aby Radni 

mogli zadecydować jakie kwoty tych dodatków ustanowią w naszej Gminie. 

Pan Radny Sadurek - chcę powiedzieć o jednej rzeczy, wniosek Dyrektorów skierowanych 

poprzez Panią Dyrektor Gimnazjum nie został absolutnie zrealizowany w tej uchwale nie ma go, 

dlatego, że znowu zamykamy drogę do zmiany dodatku. Proponowałem zapis, który by 

satysfakcjonował chyba wszystkich dodatkowego punktu, że dodatki funkcyjne Dyrektorów Szkół 

będą wzrastały proporcjonalnie do wzrostu wynagrodzeń zasadniczych nauczycieli, czy to bardzo 

dużo? jak pensje nauczycieli wzrosną o 3,8 % to i dodatek funkcyjny wzrośnie, a nie będziemy się 

j u ż bawili w kolejną uchwałę .Rozwiązanie jest jeszcze inne, często w Polsce w samorządach 

spotykane, to znaczy uzależnienie dodatku funkcyjnego od jakiegoś wynagrodzenia 

nauczycielskiego i np. spotkałem się z czymś takim, że podstawą naliczenia kwoty dodatku 

funkcyjnego jest wynagrodzenie zasadnicze określone dla nauczyciela dyplomowanego 

posiadającego wyższe wykształcenie magisterskie z przygotowaniem pedagogicznym, propozycja 

była taka Dyrektor szkoły, Przedszkola posiadającego do 15 oddziałów 50 % stawki wynagrodzenia 

zasadniczego nauczyciela dyplomowanego, Dyrektor szkoły 16-30 oddziałów 60 %, wicedyrektor 

szkoły, którego stanowisko zastępuje 50 % dodatku funkcyjnego Dyrektora tej szkoły. Ile by to 

było? N o proszę Państwa podobne stawki do tej strategii, tylko one byłyby jasne razem ze 

wzrostem wynagrodzeń. Tak Rada Miejska podejmie uchwałę jak będzie chciała. 

Przewodniczący Komisji Budzetowo-Gospodarczej -Pan Szymko- j a tutaj do tego co mówił Pan 

Sadurek, ja sobie tutaj zapisałem na wspólnym posiedzeniu Komis j i , że Pan Sadurek mówił o 

dodatku funkcyjnym w formie procentowej, ale Pan nie stawiał wniosku, żeby coś było 

przegłosowane, takiego wniosku nie było, gdyby był taki wniosek, to byśmy głosowali, ale takiego 

wniosku nie ma, dyskusja była faktycznie o procentowym dodatku funkcyjnym 

Pani Burmistrz - Szanowni Państwo nie m o g ę się zgodzić z Radnym Sadurkiem, który mówił, że 

nie zostało spełnione oczekiwanie lub wniosek Dyrektorów , tutaj macie wyświetloną część 

uchwały dotyczącą dodatków funkcyjnych, to jest w naszym projekcie uchwały, obecnie 

obowiązujące stawki dodatku funkcyjnego to 850zł. , 1150 zł. i 700 zł wszystko jest brutto. 

Zrobione zostały widełki, dana jest możliwość żeby ten dodatek funkcyjny mógł wzrosnąć nawet do 

1350 zł. co na Komis j i jak Pan Sadurek wspomina była mowa o 1300 zł wiec poszłam jeszcze dalej 

i dałam możliwość, żeby Dyrektor mógł mieć dodatek funkcyjny nawet 1350 zł więc dlaczego była 

mowa, że nie zostały spełnione oczekiwania i wniosek Dyrektorów. Minimalne granice 

oczekiwania dodatku funkcyjnego to są takie jak do tej pory, drugie to jest maksymalna wartość 

jaką mogę przyznać Dyrektorom. 

Przewodniczący Rady Miejskiej- Pani Burmistrz to proszę przedstawić, jak m a j ą sąsiednie szkoły 
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Pani Burmistrz - mogło być takie wrażenie, że u nas jest źle, są takie ładne wyniki, a 
wynagrodzenia są marne. Radni dostali na pierwsze posiedzenie w tej sprawie materiał 
pomocniczy, z ich wynikało, jakie w okolicznych Gminach są te dodatki i np. w Dobrej dodatek 
funkcyjny to są kwoty : 300 zł, 450 zł, 550 zł, 650 zł , od 450 zł - 800 zł, wicedyrektor 250 zł, 
gmina Łobez najniższy 500 zł a maksymalny przy dużych oddziałach 1700 zł. przy 19 i więcej 
oddziałach, Chociwel są to kwoty od 200 zł do 800 zł. Dodatek mieszkaniowy u nas jest 
zróżnicowany tak jak w każdej Gminie, od ilości osób w gospodarstwie domowym, jeśl i to jest 
osoba samotna i jest nauczycielem , to ma mniejszy ten dodatek mieszkaniowy, jeśli to jest pełna 
rodzina, to jest stosunkowo wyższy, u nas jest ustalany zazwyczaj procentowo, jest to kwota od 
113, 25 zł do 158,55 zł, gmina Łobez ma kwotowo ustalone i jest to kwota 17,78 zł, 35,56 zł, 53,37 
zł lub 71,15 zł, w Dobrej od 135, 88 zł do 217 zł. W uzgodnieniu ze Związkami proponuje się aby 
jedno i dwu osobowe rodziny otrzymywały 113,25 z ł , trzy i cztero osobowe rodziny otrzymywały 
135,90 zł. pięcio osobowa i bardziej liczebna rodzina żeby otrzymywała 181,20 zł. N a sam koniec 
chciałbym poprosić Wysoką Radę o podjecie tej uchwały z m o j ą autopoprawką nawet jeśli w 
niektórych przypadkach są to zwiększone kwoty 

Przewodniczący Rady Miejskiej- jest wniosek K o m i s j i o wykreślenie w pkt 5 § 15 ust 1 ppkt 3 , 
Pani Burmistrz prosiła żeby tego jednak nie wykreślać, stanowisko K o m i s j i jest żeby wykreślić , w 
związku z tym musimy to poddać pod głosowanie, proszę się zastanowić przed głosowaniem i 
podjąć decyzję 

Przewodniczący Rady Miejskiej - Kto jest za stanowiskiem K o m i s j i , aby wykreślić w rozdziale 5 § 
15 ust 1 ppkt 3 „ zajęć dydaktycznych w klasach łączonych w wysokości do 20 % wynagrodzenia 
zasadniczego" 
Za-1 
Przeciw — 9 
Wstrzymało się- 2 

Cały projekt uchwały 

W wyniku głosowania jawnego na ogólną liczbę obecnych na sali obrad 13 radnych, 
głosowało: 
Za-13 
Przeciw - 0 
Wstrzymało się - 0 
Przewodniczący Rady Miejskiej - uchwała została podjęta 

Uchwała Nr XXIII/221/2013 

Rady Miejskiej w Węgorzynie 

z dnia 31 stycznia 2013 roku 

w sprawie uchwalenia regulaminu określającego wysokość oraz szczególne warunki 

przyznawania nauczycielom niektórych składników wynagrodzenia oraz nauczycielskiego 

dodatku mieszkaniowego 

( uchwała stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu) 
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Przewodniczący Rady Miejskiej - przedstawił projekt uchwały dotyczący wyrażenia zgody na 

nabycie od Polskich K o l e i Państwowych S.A w Warszawie prawa użytkowania wieczystego 

nieruchomości w obrębie ewidencyjnym Połchowo- druk nr 9 

Przewodniczący Komisji Budżetowo - Gospodarczej p. Jan Szymko oznajmił, że Komisje 

zapoznały się z projektem uchwały na druku nr 9 

Pani Radna Sławska - j a chciałam zapytać odnośnie górki naprzeciwko stacji, chciałam zapytać 
czy ktoś jest zainteresowany tym terenem, bo Kole j ma zadłużenia, pozbywają się, ale czy dla ans 
to się opłaca żeby to wziąć, mam pytanie, odnośnie działki koło D G , czy tam też jest Kolej 
zadłużona? czy ktoś jest zainteresowany? 

Pani Burmistrz ~ to nie działki są zadłużone, tylko podatnik czyl i P K P , wygenerowany jest dług 
takiej wartości, my te działki mamy wycenione, wartość tak jak w uzasadnieniu, więc w 

2 2 

przeliczeniu na 1 m to wychodzi od 6-9 zł na 1 m na terenie Gminy Węgorzyno działki 
budowlane osiągają wartość 30 paru złotych za 1 m 2 

W wyniku głosowania jawnego na ogólną liczbę obecnych na sali obrad 13 radnych, 
głosowało: 

Uchwała Nr XXIII/222/2013 

Rady Miejskiej w Węgorzynie 

z dnia 31 stycznia 2013 roku 

w sprawie wyrażenia zgody na nabycie od Polskich Kolei Państwowych S.A w Warszawie 

prawa użytkowania wieczystego nieruchomości w obrębie ewidencyjnym Połchowo 

( uchwała stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu) 

Przewodniczący Rady Miejskiej - przedstawił projekt uchwały w sprawie skargi wniesionej przez 

Panią Elżbietę Ciochoń na działalność Szkoły Podstawowej w Runowie Pomorskim- druk nr 10 

Przewodn iczący Komisji Budżetowo — Gospodarczej p. Jan Szymko oznajmił, że Komisje 

zapoznały się z projektem uchwały na druku nr 10 

Pan Radny Sadurek - jestem za przyjęciem uchwały i będę głosował za nią, chociaż nie bardzo 

wiem, czy j e d n ą głosować za drugą przeciw, bo dla mnie jest nieeleganckie uzasadnienie tej 

uchwały napisane przez Komis ję Rewizyjną, kto nam daje prawo do obrażania kogokolwiek, a to 

jest obrażanie 
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Pani Radna Górniak — w pełni popieram wniosek Pana Radnego 

Przewodniczący Rady Miejskiej- Rada Miejska w Węgorzynie uznaje skargę za bezzasadną 

W wyniku głosowania jawnego na ogółną liczbę obecnych na sali obrad 13 radnych, 
głosowało: 
Z a - 8 
Przeciw - 3 
Wstrzymało się -2 
Przewodniczący Rady Miejskiej - uchwała została podjęta 

Uchwała Nr XXIII/223/2013 

Rady Miejskiej w Węgorzynie 

z dnia 31 stycznia 2013 roku 

w sprawie skargi wniesionej przez Panią Elżbietę Ciochoń na działalność Szkoły Podstawowej 

w Runowie Pomorskim 

( uchwała stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu) 

Przewodniczący Rady Miejskiej - przedstawił projekt w sprawie zatwierdzenia planu pracy K o m i s j i 

Społeczno-0światowej Rady Miejskiej w Węgorzynie na 2013 rok- druk nr 11 

Przewodnicząca Komisji Społeczno - Oświatowej- Pani Jadwiga Kamińska- Komisja dopisuje w 

planie pracy współpraca z organami pozarządowymi na terenie naszej Gminy 

Pani Radna Pietrasz - j a nie wiem czy Pani Przewodnicząca K o m i s j i się obraziła na całą oświatę, 
ale uważam, że trzeba jeszcze w tej uchwale dodać punkt 5 kontrole placówek oświatowych przed 
rokiem szkolnym, bardzo ważny temat 

Przewodn iczący Rady Miejskiej - kto jest za tym, aby w planie pracy K o m i s j i Społeczno 
Oświatowej dopisać punkt 4 — współpraca z organizacjami pozarządowymi i dopisać jeszcze 
kontrola przygotowania placówek oświatowych do nowego roku szkolnego ? 

W wyniku głosowania jawnego na ogólną liczbę obecnych na sali obrad 13 radnych, 
głosowało: 
Za-13 
Przeciw - 0 
Wstrzymało się -0 
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z dnia 31 stycznia 2013 roku 

w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Społeczno-O światowej Rady Miejskiej w 

Węgorzynie na 2013 rok 

( uchwała stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu) 

Przewodniczący Rady Miejskiej- przedstawił projekt w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komis j i 

Budżetowo- Gospodarczej Rady Miejskiej w Węgorzynie na 2013 rok- druk nr 12 

Przewodn iczący Komisji Budżetowo — Gospodarczej p. Jan Szymko oznajmił, ze Komisja 

wnioskuje, aby w załączniku nr 1 dopisać rozliczenia Aglomeracji I etap 

Przewodn iczący Rady Miejskiej - kto jest za dopisaniem punktu nr 1 rozliczenia Aglomeracji nr I? 

W wyniku głosowania jawnego na ogólną liczbę obecnych na sali obrad 13 radnych, 
głosowało: 
Za-13 
Przeciw - 0 
Wstrzymało się -0 

Cały projekt uchwały 

W wyniku głosowania jawnego na ogólną liczbę obecnych na sali obrad 13 radnych, 
głosowało: 

Uchwała Nr XXIII/225/2013 

Rady Miejskiej w Węgorzynie 

z dnia 31 stycznia 2013 roku 

w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Budżetowo- Gospodarczej Rady Miejskiej w 

Węgorzynie na 2013 rok 

( uchwała stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu) 
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Przewodniczący Rady Miejskiej- przedstawił projekt w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komis j i 

Rewizyjnej Rady Miejskiej w Węgorzynie na 2013 rok- druk nr 13 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej, Pan Marcin Szostakiewicz- Komisja Rewizyjna wnioskuje o 

dopisanie w załączniku nr 1 do projektu uchwały pkt 4 - kontrola wydatków administracyjnych 

Urzędu Miejskiego w łatach 2006-2012 

Pan Sadurek- nie wiem czy to będzie dla całej Rady, czy dla K o m i s j i Rewizyjnej, czy Budżetowej , 

stan przygotowań do wdrożenia ustawy śmieciowej 

Przewodn iczący Rady Miejskiej- kto jest za dopisaniem do planu pracy K o m i s j i Rewizyjnej w 

załączniku nr 1 do projektu uchwały pkt 4 - kontrola wydatków administracyjnych Urzędu 

Miejskiego w latach 2006-2012? 

W wyniku głosowania jawnego na ogólną liczbę obecnych na sali obrad 13 radnych, 
głosowało: 
Za-12 
Przeciw - 0 
Wstrzymało się -1 

Cały projekt uchwały 

W wyniku głosowania jawnego na ogólną liczbę obecnych na sali obrad 13 radnych, 
głosowało: 
Za-12 
Przeciw - 0 
Wstrzymało się —1 
Przewodniczący Rady Miejskiej — uchwała została podjęta 

Uchwała Nr XXIII/226/2013 

Rady Miejskiej w Węgorzynie 

z dnia 31 stycznia 2013 roku 

w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Węgorzynie na 

2013 rok 

( uchwała stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu) 

Przewodn iczący Rady Miejskiej - przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy 

Węgorzyno na rok 2013 - dodatkowy druk nr 14 

Z a - 1 3 
Przeciw - 0 
Wstrzymało się -0 
Przewodniczący Rady Miejskiej — uchwała została podjęta 
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z dnia 31 stycznia 2013 roku 

w sprawie zmiany budżetu Gminy Węgorzyno na rok 2013 

( uchwała stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu) 

V. Odpowiedzi na wnioski, zapytania i interpelacje radnych zgłoszone na poprzednich sesjach 

Pani Burmistrz - przychylam się do wniosku radnego, który wnioskował za przygotowaniem się z 
odpowiedziami na następną sesje. W związku z tym nie miałam nic do powiedzenia 

Przewodn iczący Rady Miejskiej - były s formułowane pytania 

Pani Burmistrz - były pytania s formułowane przez Radną Pietrusz dotyczące postępów odnośnie 
inwestycji światłowodów, czy są wszystkie zezwolenia, czy są inne pozwolenia, tak szczegółowe 
pytania, to musiałabym mieć tu dokumentację, aby podać konkretne daty. 
Inwestycja postępuje, jest nadzorowana przez inżyniera projektów i mam nadzieję, że zostanie 
dotrzymany termin, który tutaj oficjalnie wypowiedział Pan prezes - wykonawca. 

Aglomeracja I - nadal t r w a j ą p r a c e , no niestety nie jest odebrana, nadal t r w a j ą p r a c e , nie doszło do 
uzgodnienia wszystkich protokołów odbioru. Odbiory były przeprowadzone i zaplanowane 5 
września ubiegłego roku, odbyło się już wiele spotkań w tym temacie, 21 grudnia ustalaliśmy co 
będzie przedmiotem uzgodnień, te uzgodnienia miały nastąpić 3 stycznia, doszło do tego spotkania, 
nie mniej jednak przedstawiciel odmówił w dalszym etapie uzgodnień dotyczących odbioru prac tej 
części, która dotyczy przyłączy, odtworzeń nawierzchni , studzienek rewizyjnych, jest to 
rozciągnięta w czasie inwestycja, w ramach tej inwestycji miała być wybudowana sieć 
kanalizacyjna - wodociągowa i zrobione przyłącza wraz ze studzienkami rewizyjnymi i 
odtworzeniem nawierzchni. Część, która dotyczyła sieci została wybudowana, została odebrana w 
ubiegłym roku w kwietniu, w maju, dostaliśmy pozwolenie na użytkowanie, było przy tych pracach 
wiele usterek, ale zostały naprawione. N a tą część dotyczącą sieci otrzymaliśmy już dofinansowanie 
unijne, już zostało to skompensowane z kredytem wyprzedzającym, natomiast pozostała część była 
i w dalszym ciągu jest poprawiana, budowana chodzi o przyłącza, studzienki rewizyjne i 
odtwarzanie nawierzchni. Obecnie przy takiej pogodzie ukazują się rzeczy, które przy tej inwestycji 
zostały uszkodzone, przede wszystkim urządzenia melioracyjne, drenaże, jest zalany park między 
ulicą Grunwaldzką a Drawską, są pozalewane piwnice naszych mieszkańców, na bieżąco 
rozpracowujemy ten problem, jeśli się okazuje ,że faktycznie to ma związek z inwestycją to 
wzywamy wykonawcę do usunięcia tych usterek tego co przy okazji zostało popsute z różnym 
skutkiem, w jednych miejscach poprawiają, przyznają się do błędu i problem znika, ale niestety nie 
wszędzie nam to tak sprawnie idzie 

Przewodn iczący Rady Miejskiej- pan M i k u l s k i co bywa na sesji to ma tą studzienkę dalej? 

Pani Burmistrz- przepraszam, nie pamiętam 
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Pani Burmistrz- mamy jeszcze takie nefrologiezne punkty, ulica Zamkowa i nadał tutaj park, ta 
nawierzchnia bitumiczna alejki parkowej została wyniesiona ponad rzędne, na jakich była 
pierwotnie, a przy okazji zostały uszkodzone drenażowe sprawy melioracyjne i powoduje zalewanie 
piwnic nieruchomości przy ulicy 2 - go Marca, ulicy Grunwaldzkiej i tak się borykamy pismami, na 
pewno jes teśmy bliżej niż dalej. M a m nadzieję, że uda się to zakończyć i rozliczyć. G ł ó w n y m 
wykonawcą jest E K O - W A R K , który wygrał przetarg, natomiast E K O - W A R K ma j u ż innego 
właściciela i zmienił nazwę, jest to f irma T A H A L 

Przewodniczący Rady Miejskiej - f i rmy E K O - W A R K j u ż nie ma 

Pani Burmistrz- no nie ma, zamiast f i rmy E K O - W A R K jest T A H A L 

Przewodniczący Rady Miejskiej - inny właściciel j u ż jest 

Pani Burmistrz - tak, weszli w obowiązki E K O - W A R K - u ,natomiast prezes był tylko raz w 
tamtym roku, przed wakacjami gdzie j a j u ż emocjonalnie zareagowałam i niezbyt delikatne, wręcz 
powiem podobnej treści, co tutaj radni z K o m i s j i Rewizyjnej napisali uzasadnienie do skargi, 
podobnej treści wystosowałam pismo do Prezesa T A H A L - u podpinając k i lka zdjęć z miejsc, gdzie 
teraz jest jedno wielkie błoto, drugie zdjęcie miejsca , który był kiedyś Parkiem, nie wysyłałam 
pocztą, tylko wykorzystałam, że osoba znająca się bezpośrednio z Panem Prezesem dostarczyła 
osobiście, bo się bałam, że po prostu to pismo nie dojdzie do rąk własnych Prezesa. Prezes 
zareagował, przyjechał na spotkanie, według mojego odczucia, to Prezes nie miał pełnej wiedzy, co 
się u nas dzieje, miał tylko przekazywane informacje od swoich dyrektorów, kierowników i 
pracowników, natomiast nie zawsze było to spójne ze stanem faktycznym i rzeczywistym, więc 
został uświadomiony również dokumentami, od tamtej pory poprawiła się realizacja tej inwestycji, 
ale jeszcze nie m o ż e m y zakończyć, być może, że w tej chwil i znowu nie ma tej świadomości. Nie 
odpowiada na pisma sam, na spotkania przyjeżdżają osoby, które nie zawsze dysponują 
pełnomocnictwem i żądamy ,żeby okazywali, bo też nie wiem z k i m rozmawiam i czy ta osoba ma 
prawo rozmawiać o tej inwestycji, bo m o ż e m y sobie pogadać, a okaże się, że ta osoba nie jest osobą 
decyzyjną 

Przewodniczący Rady Miejskiej - odpowiem na interpelację dla Radnej Pietrusz, ta skarga pana 
Elwarta na działania Burmistrz w sprawie nie wydania zaświadczenia o osobistym prowadzeniu 
gospodarstwa, została odesłana do S K O , zgodnie z naszą uchwałą, na razie nie mamy odpowiedzi, z 
telewizji możecie Państwo patrzeć co się tam dzieje 

Pani Burmistrz -jest w sprawie Elwarta 

Przewodniczący Rady Miejskiej - odpowiedź S K O ? To Rada Miejska składała skargę 

Pani Burmistrz ~ to znaczy do Państwa nie, mamy decyzję S K O o uchyleniu decyzji 

Przewodniczący Rady Miejskiej - której? bo Pani Burmistrz wydała jedną o d m o w n ą i drugą 
o d m o w n ą 

Pani Burmistrz - tej drugiej odmownej 
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Przewodniczący Rady Miejskiej - ale to nie jest związane z przeniesieniem skargi do Kolegium 
Odwoławczego, to są dwie różne rzeczy. N a uchwałę Rady my żeśmy odesłali tą skargę do 
Kolegium Odwoławczego, a Pani Burmistrz mówi, że otrzymała drugie odwołanie, uchylenie 
decyzji o odmownym wydaniu o osobistym prowadzeniu gospodarstwa. Nasza nie wróciła, na 
dzisiaj nie ma jeszcze odpowiedzi 

VI. Informacje Przewodn iczącego Rady o działaniach podjętych w okresie międzysesyjnym 
Przewodniczący Rady Miejskiej -

- przyjmowanie pism, 
- podpisywanie U c h w a ł , 
- uczestnictwo w spotkaniu emerytów i rencistów 
- uczestnictwo w spotkaniu G m i n Dorzecza Regi w Płotach 

VII. Wolne wnioski i komunikaty 
Przewodn iczący Rady Miejskiej -

Interpelacje i pisma, które wpłynęły przekażę do Pani Burmistrz, ale jest jedno pismo, które myślę, 

że kończy już korespondencję dotyczy Stowarzyszenia „ Węgorzyno- M ó j D o m " 

( Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał pismo) 

- Pan Radny Nowacki - j a mam takie pytanie Panie Przewodniczący, ile tam jest podpisanych osób 

na liście? 

Przewodn iczący Rady Miejskiej - ja myślę, że na tym etapie zakończymy to, j a już pytałem o wiele 
rzeczy 

Pani Radna Pietrasz- tak wyśmiewamy to Stowarzyszenie, że ja muszę to dokończyć, czy jest to 
Stowarzyszenie? mieliście zobaczyć czy ono jest zarejestrowane, czy działa zgodnie z wymogami, 
bo ciągle jakoś tak jakby ono nie istniało 

Przewodn iczący Rady Miejskiej - nie ma Statutu 

Pani Radna Pietrasz - jeżeli nie ma takiego Stowarzyszenia, to nie odbieramy takich pismo, nie 
czytamy, po prostu nie nadajemy sprawy biegu 

Pani Burmistrz - my nie negujemy, że to Stowarzyszenie nie jest zarejestrowane, ono jest 
zarejestrowane, ale to Stowarzyszenie nie ma statutu, mimo że się na niego powołuje, nie ma 
Zarządu, mimo że Pani Karpowicz podpisuje się za Zarząd Stowarzyszenia 

Pani Radna Pietrasz- a gdzie Stowarzyszenie musi się zarejestrować? w powiecie, czy w 

Urzędzie? 

Przewodniczący Rady Miejskiej - w powiecie 

Pani Burmistrz - nie ma Statutu na który się powołuje, nie ma Zarządu. Urząd nie m o ż e 

lekceważyć żadnego pisma, my nie m o ż e m y tego odrzucić, my na każde pismo, czy ono jest 

zasadne czy niezasadne, czy nurtujące tylko ważne problemy czy zawiera swoje opinie, my na 

każde musimy się ustosunkować, zabiera nam to dużo czasu, ale staramy się odpowiedzieć na każde 
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Pani Burmistrz - chciałabym poinformować, 8 lutego odbędzie się Gala S m o k ó w 

- Gala Sportu V I Edycja, odbędzie się w hali sportowo- widowiskowej, mam nadzieję, że ta 

impreza podniesie rangę Węgorzyna 

- mam prośbę do Sołtysów, aby wraz z decyzjami podatkowymi dostarczyć deklaracje na opłatę 

śmieciowa 

- ostatnia informacja jest taka, że świetlice są w naszej Gminie udostępniane nieodpłatnie i na 

wniosek mieszkanki z Runowa Pomorskiego świetlica będzie udostępniona 9 lutego o godzinie 18 z 

okazji ostatek 

Pani Radna Pietrasz - Pani Burmistrz ja się pytam po raz drugi czy ta druga część dziur będzie 

zaklejona? B o oni tylko zakleili mniejsze dziurki, i jeszcze jedno Panie Przewodniczący zakończmy 

temat z panem Safarynem, ile to m o ż e się ciągnąć? 

Pan Safaryn- ten pan geodeta dopuścił się jako przestępstwa 

Pani Burmistrz — Pan Safaryn wystąpił z wnioskiem o rozgraniczenie, zgodnie z procedurą zostało 

to zlecone geodecie, na spotkaniu Pan Safaryn powiedział, że zgadza się na tego geodetę, z którym 

Gmina współpracowała, z Panem Dańczurą, po spotkanich w terenie pan geodeta okazał wszystkie 

dokumenty, pokazał mapki, gdzie wtedy doszło zdaniem pana Safaryna do pewnego precedensu, te 

mapki wskazywały punkty graniczne 

Pani Radna Kamińska- to co pokazał pan geodeta na miejscu na początku zgadzało się , ja panu 

powiedziałam, że skoro to jest na pana polu, żeby pan to odkopał 

VIII. Zamknięcie obrad. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Jan Mazuro zamknął X X I I I 
sesję Rady Miejskiej w Węgorzynie. 

Podziękował radnym i zaproszonym gościom za aktywny udział w obradach. 

Protokół sporządzono w 1 egzemplarzu, zawiera 26 ponumerowanych stron, oraz 14 załączników. 
N a tym protokół zakończono i podpisano. 

Przewodnkząc\ Kad\ Miejskiej 

Jan Mazuro 
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